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En
verder

m e n s

‘K
omend najaar rondt de laatste 
lichting klerken de opleiding 
Notarisklerk af. We gaan dat 
met een mooi congres rondom 

de Register Notarisklerk markeren. Door 
een samenloop van verminderde belang-
stelling en veranderde eisen aan de 
beroepsgroep is een einde gekomen aan 
die opleiding. Die was vooral juridisch 
van aard, terwijl klerken tegenwoordig 
ook vaardigheden op het gebied van 
onder meer communicatie en marketing 
nodig hebben. Sinds 2011 ben ik voorzitter 
van het bestuur van de Stichting Opleiding 
Medewerkers in het Notariaat, de SOMN. 
In de loop der jaren hebben we de 
opleiding naar hbo-niveau getrokken. 
Zelf gaan we geen nieuwe opleiding  
meer organiseren. De markt is daar op 
een goede manier op ingesprongen en  
die initiatieven hebben wij omarmd. De 
nieuwe opleidingen, waarvan sommige 
zijn gelieerd aan notariskantoren, zijn 
uitstekend. Zelf zouden we het zo niet 
kunnen aanbieden. Wat wij nu doen, is 
opleidingen accrediteren, opleidings-
punten toekennen en een register 
bijhouden. Wie een opleiding heeft 
afgerond en aan de bijscholingseisen 
voldoet, kan zich Register Notarisklerk 
noemen. Deze nieuwe titel lanceren  
wij op het congres in het najaar.’

Gespecialiseerd

‘We organiseren binnen de SOMN nog wel 
de introductiecursus van een halfjaar voor 
notarieel medewerkers, en de secretaresse-
opleiding. Verder worden we dus van een 
opleidingsstichting een accreditatiestich-
ting. Ik ben ervan overtuigd dat het voor 
de toekomst van het notariaat van wezen-
lijk belang is dat mensen zich scholen en 
hun vak bijhouden. Dat geldt voor 
notarieel medewerkers net zo goed als 

voor notarissen en kandidaat- notarissen. 
De klerk deed van oudsher de leveringen 
en de hypotheken, maar tegenwoordig is 
dat heel divers. Een klerk kan een hoog-
waardige en gespecialiseerde medewerker 
zijn, die in een team juristen werkt.’

aGrariërs

‘Ruim zestien jaar werk ik bij notaris 
Annet Varekamp in Dwingeloo. Daarvoor 
heb ik bewust bij verschillende soorten 
kantoren ervaring opgedaan. Zo werkte  
ik zowel bij een kantoor met een nieuw 
protocol waar nog niets was en we de 
kopieermachine nog moesten uitzoeken, 
als bij een groot kantoor in de Randstad 
waar ik mij puur met het vak bezighield. 
Varekamp is agrarisch specialist en zelf 
ben ik vooral estate planner. In Drenthe 
zijn veel agrariërs en de gemiddelde 
leeftijd is hoger dan het Nederlands 
gemiddelde. Je ziet bij agrariërs vaak  
een grote verbondenheid met en liefde 
voor het bedrijf. Wellicht wel meer dan  
in andere bedrijfstakken.’ 

dementie

‘In 2011 hebben wij in samenwerking met 
de Stichting Dementie Drenthe de website 
Notaris & dementie gelanceerd. Wij zagen 
dat er behoefte was aan extra bescherming 
voor ouderen. Als je zelf tijdig degene aan     -
wijst die je zaken behartigt, houd je de 
regie in handen. Samen met drie andere 
regionale kantoren bieden wij deze 
 begeleiding aan. Zo’n uitgebreide nota-
riële volmacht wordt nu levenstestament 
genoemd. De landelijke aandacht voor  
dit product juichen wij toe, want het 
voorziet duidelijk in een behoefte. Het 
maken van levenstestamenten is echt een 
specialisme. Je moet goed de grens van  
de wilsbekwaamheid kennen. Dat moet 
altijd, maar met mensen die dementeren, 

is het risico natuurlijk groter. Omdat ik 
heel veel gesprekken voer met mensen  
die een beginnende vorm van dementie 
hebben, heb ik er veel oog voor gekregen. 
Soms voer ik een tweede gesprek, vaak  
bij de mensen thuis, en zo nodig vraag  
ik er een gespecialiseerde arts bij. Je moet 
er tijd in steken. Wij staan inmiddels 
bekend als een kantoor dat die tijd neemt, 
en daar zijn we blij mee. Kun je iemand 
niet helpen omdat de wilsbekwaamheid 
ontbreekt, dan is dat geen prettige bood-
schap. Je moet dat zorgvuldig uitleggen. 
Een “nee” is nu eenmaal confronterend.’

runs

‘Ongeveer acht jaar geleden ben ik 
begonnen met racefietsen. Ik trainde voor 
de Mont Ventoux, ten behoeve van het 
Koningin Wilhelmina Fonds. Uiteindelijk 
konden we de top niet bereiken, want die 
was op last van de Franse autoriteiten 
gesloten vanwege het slechte weer. Het 
was in september, maar het waaide 
verschrikkelijk en bij het dalen bleken je 
handen zo koud te zijn dat je haast niet 
kon remmen. Die top moet ik dus nog 
doen. Een paar jaar geleden ben ik lid 
geworden van de Fiets Tour Club Grupetto 
in Meppel. Inmiddels ben ik voorzitter. 
Grupetto is de Italiaanse term voor de 
achtergebleven renners die in een groep 
rijden. Hier heet dat “de bus”. Zo’n groep 
kiest een gelijkmatig tempo dat iedereen 
kan bijhouden, ook zwakkere klimmers 
en renners met een mindere dag. Dat is 
het soort solidariteit waar wij naar streven. 
Vroeger fietste ik drie keer in de week.  
Nu is dat minder, want ik ga ook zo’n 
twee keer in de week hardlopen. Ik doe 
graag mee met lokale runs, zoals die  
van het Medisch Centrum Dwingeloo,  
en dan liefst met een grote groep. Soms 
zijn dat twintig, dertig man. Allemaal  
in ons bedrijventeam en in een shirt met 
‘Varekamp Notariaat’ erop.’ 

Berit mulder is kandidaat-notaris in Dwingeloo. Zij is gespecialiseerd  
in estate planning en was bijna vijf jaar geleden medeoprichter van de 
stichting notaris & dementie, die toen al aanbood wat nu levenstestament 
wordt genoemd. Ook houdt zij zich bezig met de klerkenopleiding. 
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